
EDİTÖRDEN

Kıymetli okurlarımız, 59. sayımızdan herkese merhaba.

Başta alan editörlerimiz ve editör kurulumuzun katkıları ile 12 makalemizi takdirlerinize sunuyoruz. Malumunuz olduğu üzere dergi kabulünü ve 
yayın sürecini manuscript manager sistemi üzerinden yürütüyoruz. Yazar ve hakemlerimizin çok da alışık olmadığı bir sistem olmakla birlikte ulus-
lararası arenada en çok tercih edilen ve kullanılan bu sisteme zamanla hepimizin alışacağından şüphemiz yok. Hatta bu durumun da yazar/hakem 
kaybına yol açmadığını gönül rahatlığıyla paylaşmak isterim. İnsanların alışkanlıklarından, kendi konfor alanlarından vazgeçmek istememeleri çok 
doğal olduğu gibi uluslararası arenayı takip etmede ve yeni süreçlere dahil olma noktasında da zorluk yaşamamaları takdire şayandır. Hepinize 
özellikle de hakem ve yazarlarımıza çok teşekkür ederim.

59. sayımızdan haber vermek gerekirse; bu yayın sürecinde dergimize 60 civarı makale gelmiş olup bunlardan 12’si alan editörü ve hakem sürecini 
başarılı bir şekilde tamamlamış ve yayınlanmasına karar verilmiştir. Yazar çeşitliliğimizin sadece Türkiye ile sınırlı kalmayıp İsrail’den Çin’e Suri-
ye’den Azerbaycan’a farklı ülkelerden yazarlarımızla muhatap olmanın sevincini de paylaşmak isterim. Haziran 2023 sayımızda 9’u Türkçe, 2’si 
İngilizce ve 1’i Arapça olmak üzere üç dilde 12 araştırma makalesi yer almaktadır. Makalelerin alan dağılımı şöyledir: 3 Din Psikolojisi, 2 Tefsir, 2 
Tasavvuf, 1 Din Felsefesi, 1 Kelam, 1 Dinler Tarihi, 1 Arap Dili ve Belagati, 1 İslam Tarihi. Başta dergimize makale gönderen yazısı yayınlanan veya 
yayınlanmayan tüm yazarlarımıza bizi tercih ettikleri için teşekkür ederim. Her yayın sürecinde kendilerinden istifade ettiğim, makale üzerinde en 
az yazarlar kadar emeği olan alan editörü ve hakemlerime ayrı ayrı teşekkür ederim. Editör kurulu hocalarıma, yol arkadaşlarım Doç. Dr. Yakup 
Kızılkaya, Doç. Dr. Osman Nuri Karadayı, Doç. Dr. Ahmet Çakmak, Dr. Öğr. Üyesi Muhammet Yeşilyurt, Arş. Gör. Nurun Nisa Bayram, Arş. 
Gör. Zeynep Keleşoğlu ve Arş. Gör. Talha Özdemir’e teşekkür ederim. Ve İbrahim Kara başta olmak üzere derginin çıkmasına katkı sunan tüm 
AVES yetkililerine teşekkür ederim.

60. sayıda görüşmek üzere…

Doç. Dr. Reyhan KELEŞ
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EDITORIAL

Dear readers, hello to all from the 59th issue!

Especially with the contributions of our field editors and of editorial board, we submit 12 articles to your appreciation. As you are aware, we 
conduct the journal acceptance process through manuscript manager system. Though this is a system our writers and referees are not quite ac-
customed to, we have no doubt that over time we will all get used to this system, which is the most preferred one in the international arena. For 
that matter, I would like to note that the use of this system has not caused any loss of writers/referees. It is praiseworthy that people do not have 
difficulty with following the international arena and being involved in new processes although it seems to be really natural not to give up habits 
and leave comfort zones. For this reason, I want to thank you all, and especially our referees and writers.

When it comes to the 59th issue; nearly 60 articles were submitted to our journal in this publication period, and 12 of them completed the field 
editor and referee steps successfully and qualified to be published. I also want to share my gratitude about not limiting our variety of writers from 
only Türkiye, on the contrary we have had the chance to interact with writers from different countries ranging from Israel to China, and from Syria 
to Azerbaijan. In our June 2023 issue, a total of 12 research articles are presented in three languages, namely 9 in Turkish, 2 in English, and 1 in 
Arabic. The field distribution of these articles is as follows: 3 in Psychology of Religion, 2 in Tafsir, 2 in Sufism, 1 in Philosophy of Religion, 1 in 
Kalam, 1 in History of Religion, 1 in Arabic Language and Rhetoric and 1 in Islamic History. I want to express my sincere thanks to all of the writers 
sending articles to our journal. I also want to individually thank all of the field editors and referees, from whom I benefit during the publication 
period and who have contributed to each article at least as much as writers. I also want to express my gratitude to editorial board, my colleagues 
Assoc. Prof. Dr. Yakup Kızılkaya, Assoc. Prof. Dr. Osman Nuri Karadayı, Assoc. Prof. Dr. Ahmet Çakmak, Asst. Prof. Dr. Muhammet Yeşilyurt, 
Res. Ass. Nurun Nisa Bayram, Res. Ass. Zeynep Keleşoğlu and Res. Ass. Talha Özdemir. Lastly, İbrahim Kara being in the first place, I want to 
thank all AVES officials who contributed to the journal.

See you in the 60th issue…

Assoc. Prof. Dr. Reyhan KELEŞ
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من المحرر

أعزاءنا القراء، مرحباً بكم جميعاً في عددنا التاسع والخمسين. 

يسرنا أن نقدم بين أيديكم ١٢ مقالة، جاءت نتيجة جهود فريق التحرير ومحررينا المتميزين.

كما تعلمون، فنحن نقوم بإدارة عملية القبول والنشر في المجلة عبر نظام إدارة المخطوطات. وبالرغم من أن هذا النظام قد لا يكون مألوفاً لكتابنا ومحكمينا، إلا أنه يعد الأكثر ترجيحا واستخداما 
عالميا، ولا  شك أن الجميع سيعتادون على هذا النظام مع مرور الوقت. وفي هذا السياق يسعدنا الإشارة إلى أن هذا الوضع الجديد لم يؤثر سلبيا من حيث عدد الكتاّب والمحكمين. فبالرغم أنه 
من الطبيعي جدا ألا يرغب الناس في التخلي عن عاداتهم ومناطق الراحة التي اعتادوا عليها، إلا أن قدرتهم التي أظهروها في مواكبة المشهد الدولي والاندماج في العمليات الجديدة دون أي 

صعوبات تستحق التقدير والثناء، لذلك نتقدم إليكم خاصة أعضاء فريق التحكيم والكتاب بجزيل الشكر.

ويسرني هنا أن أتكلم عن عددنا التاسع والخمسين: فقد أرسل لمجلتنا حوالي ۶۰ مقالة خلال فترة النشر هذه، وبعد استكمال عملية التحكيم والمراجعة بنجاح اخُتير ١٢ مقالة منها وقرُر نشرها، 
وأود أيضا أن أشارككم الفرحة بتنوع الكتاب الذين ساهموا في هذا العدد، فلم يقتصروا على تركيا فقط بل امتدوا إلى بلدان مختلفة، من إسرائيل إلى الصين وسوريا وأذربيجان. فقد نشر في 
عدد شهر يونيو من عام ٢.٢٣ اثنا عشر بحثاً بثلاث لغات مختلفة، تسعة منها باللغة التركية، واثنان باللغة الإنجليزية، وواحد باللغة العربية. وقد كان توزع المقالات حسب المجالات على النحو 
الآتي: ثلاث مقالات في علم النفس الديني، و مقالتان في التفسير، ومقالتان في التصوف، و مقالة واحدة في الفلسفة الإسلامية، ومقالة واحدة في علم الكلام، ومقالة واحدة  في تاريخ الأديان، و 

مقالة واحدة في اللغة العربية وبلاغتها، ومقالة واحدة في التاريخ الإسلامي. 

وفي النهاية أود أن أشكر جميع الكتاب الذين قدموا مقالاتهم لمجلتنا - سواء نشُِرت أو لم تنُشر- على اختيارهم وترجيحهم لنا. كما أود أن أخص بالشكر المحررين والمحكمين الذين يساهمون في 
كل عملية نشر بفضل جهودهم المستمرة والقيمة. كما أشكر رفاق دربي أعضاء هيئة التحرير الأستاذ المشارك يعقوب كيزيل كايا والأستاذ المشارك عثمان نوري كارا داي والأستاذ المشارك  
أحمد جاكماك والدكتور المساعد محمد يشيل يورت والمعيد نور النسا بيرم والمعيد زينب كلش أوغلو والمعيد طلحة أوزديمير.  وأشكر كذلك فريق مؤسسة )AVES( وأخص بالذكر إبراهيم 

كره الذين ساهموا في ظهور هذه المجلة للعلن. 

إلى لقاء قادم في العدد الستين.

Doç. Dr. Reyhan KELEŞ
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